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Samen koken op 
de woning: een 
goed recept

Communicatie met 
verwanten onder de loep

Muziekagoog 
Joost vond in de 
zorg zijn podium

Afscheid van een 
gewaardeerd 
bestuurder

Op 21 november jl. is het bouwbord op 
het terrein van ons toekomstige zorgpark 
in Terborg feestelijk onthuld en hiermee 
komt de start van de bouw van Zorgpark 
Warmse Water écht in zicht.

In aanwezigheid van betrokkenen, omwo-
nenden, samenwerkingspartners, cliënten en 
medewerkers van Zozijn lieten bestuurder 
Peter Vriesema, lid van de adviesraad Karen 
Mitchell en Dennis Braam van de cliënten-
raad van Op Pad het doek voor het bord 
zakken. In het voorjaar van 2025 wordt de 
grond bouwrijp gemaakt. Als alle omgevings-
vergunningen rondkomen, verwachten we na 
de zomer te kunnen starten met de feitelijke 
bouw. We streven ernaar dat de eerste be-
woners in 2026 kerst kunnen vieren in hun 
nieuwe onderkomen. 

Tijdens de feestelijkheden heerste een op-
getogen stemming en werd nogmaals dui-
delijk dat de behoefte aan een zorgpark in 
deze regio heel groot is. Het is zo fi jn dat de 
bewoners straks dichtbij hun familie kunnen 
blijven wonen. In drie fases worden in de 
komende jaren drie zorgerven gerealiseerd. 
Hier komen woonplekken, logeerplekken en 
dagbestedingsplekken voor maximaal 112 
cliënten. Het gaat daarbij om mensen met 
een verstandelijke beperking en een inten-
sieve begeleidingsvraag in de leeftijd van 16 
tot 26 jaar en cliënten met niet-aangeboren 
hersenletsel. Als alles meezit, is het park in 
de zomer van 2028 helemaal klaar. Wij zijn 
heel blij dat de realisatie nu in zicht komt en 
dat we 112 mensen een rustige, veilige en 
overzichtelijke woonomgeving kunnen bie-
den waar zij passende zorg en begeleiding 
krijgen in nabijheid van hun familie.

Bouwbord nieuw zorgpark onthuld

ACTUEEL
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Altijd op 
zoek naar 
het goede

Neem ons eens mee terug naar je start bij Zozijn... 
Toen ik aantrad waren De Lathmer en De Festog net 
gefuseerd tot Zozijn, maar dat was moeizaam verlopen. 
Mijn eerste taak was om er één organisatie van te maken: 
de pioniersfase. Verder lag er een plan om De Lathmer te 
verkopen aan projectontwikkelaars. Het idee was dat mensen 
met een beperking beter in de wijk konden wonen. Daar 
hebben we een streep door gezet, want een deel van onze 
doelgroep gedijt gewoon bij een beschermde omgeving. We 
kozen daarom voor een andere richting, het vernieuwen van 
al ons vastgoed op het landgoed en andere locaties.

Wat zie je verder als belangrijke ontwikkelingen in je 
periode als bestuurder?
Dan denk ik onder meer aan het opzetten van onze 
bedrijfsopleiding. Dat heeft ervoor gezorgd dat er meer 
uniformiteit kwam in 
de manier waarop we 
zorg verlenen en het 
heeft bijgedragen aan 
onze capaciteit in de 
specialistische zorg. Ook 
de stelselwijzigingen 
waren een kruispunt voor 
Zozijn. De vraag was: gaan 
we alleen door met de 
specialistische, langdurige zorg of gaan we ons ook richten 
op de gemeenten, met jeugdzorg en ambulante begeleiding 
van mensen met een beperking en NAH? De brede keuze die 
we toen maakten, is het fundament onder de groei die we in 
de afgelopen jaren hebben doorgemaakt.

Voordat Vriesema zorgbestuurder werd, was hij jarenlang 
universitair docent en orthopedagoog. Vormend voor zijn 
professionele leven is een mensonterende situatie waarover 
de media in de jaren tachtig publiceren. Een foto van een 
vrouw die naakt aan de muur is vastgebonden met een riem 
schokt Nederland en wordt het toonbeeld van misstanden in 
de zorg voor mensen met een beperking. 

Welke impact heeft dat op jou gehad?
Als orthopedagoog werd ik ingeschakeld om zulke situaties 
te verbeteren. Ik werkte letterlijk tussen cliënten die zichzelf 
besmeurden met poep. Zat aan tafel met huilende ouders 
die zeiden: help ons! Het heeft ervoor gezorgd dat ik mijn 
hele werkzame leven sensitief ben gebleven voor wat niet 
oké is. En dat ik steeds ben blijven nadenken over wat het 
goede is om te doen en hoe we cliënten beter kunnen 

begrijpen. Onze grondhouding 
waarin liefdevolle zorg, 
vakmanschap en dialoog 
centraal staan, kan je daar niet 
los van zien.   

Je was niet iemand die de 
media opzocht, bijvoorbeeld 
om meer geld voor de sector 
te bepleiten.

Nee. Ik vind ook dat we niet mogen klagen. Er gaat elk 
jaar 14 miljard naar de gehandicaptenzorg, wat ook echt 
hard nodig is. We krijgen echter relatieve vrijheid om dat 
te besteden op een manier waarvan we denken dat goed 
is. In bijvoorbeeld de ouderenzorg of ziekenhuiszorg is veel 
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Z eventien jaar lang leidde hij Zozijn. Begin 

volgend jaar gaat bestuurder Peter Vriesema 

met pensioen. Een afscheidsinterview met een 

denker die diep van binnen altijd orthopedagoog 

bleef en altijd zocht naar het goede voor kwetsbare 

mensen. 

Afscheid Peter Vriesema

“Als je goede mensen om 
je heen hebt, lig je niet 
wakker als bestuurder”
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meer maatschappelijke en politieke bemoeienis, omdat 
het dichterbij ons staat. We vinden er meer van, omdat 
onze ouders in een verpleeghuis komen of we zelf moeten 
wachten op zorg. Ik prijs me gelukkig met de rust, stabiliteit 
én middelen die we als branche krijgen. 

De mensen met wie Vriesema nauw samenwerkte, 
omschrijven hem als een man met een groot zorghart. Een 
snelle denker ook. Soms een tikkeltje eigenzinnig, maar 
altijd duidelijk. Iemand die knopen durft door te hakken als 
het moeilijk wordt. Een bestuurder die de lat hoog legt en 
ambitieus is, maar nooit voor eigen eer of glorie. Het beste 
voor kwetsbare mensen; daar gaat het om. 

Welke herinneringen koester je?
Dat zijn er zoveel, het is lastig om te kiezen. Maar als ik 
iets moet noemen, is het de jaarlijkse maaltijd die we als 
bestuurders, directie en managers hebben met cliënten en 
verwanten. Er komt chinees op tafel en het is één gezellige 
chaos. Er is muziek, cliënten gaan dansen; daar geniet ik van. 
Ik prijs me ook gelukkig met de capabele mensen die ik om 
me heen had, je kunt niet zonder als bestuurder. 

Waren er ook momenten waarop je wakker lag?
Nee. Natuurlijk waren er uitdagingen in die 17 jaar, maar dan 
moet je uitzoomen en een goed plan maken. Ik had daarvoor, 
zoals gezegd, altijd goede mensen om me heen op wie ik kon 
bouwen. Probleemoplossers. Dan lig je niet wakker. Er waren 
wel verdrietige momenten, bijvoorbeeld als een cliënt of 
medewerker overleed. Dat raakt je diep. Als bestuurder voel 
je je altijd verantwoordelijk en denk je lang en diep na: hoe 
hadden we dit kunnen voorkomen?

Als hij niet werkt, maakt Vriesema graag lange wandelingen 
in de natuur of leest hij boeken en kranten. Hij is een 
hardloper en een liefhebber van Ajax. Een familieman ook, 
die graag thuis tijd doorbrengt met zijn partner en familie. 

Hoe ziet je toekomst eruit?
Ik heb me voorgenomen om het eerste jaar even helemaal 
niets te doen. Gewoon te genieten van het leven met 
mijn familie, kinderen en vrienden, en veel te sporten. 
Als bestuurder sta je altijd aan, ben je steeds bezig met 
vooruitdenken en de toekomst. Daarom wil ik eerst een 
tijd in het hier en nu zijn. Daarna wil ik weer gaan studeren, 
waarschijnlijk iets in de richting van filosofie. Ik houd van 
het diepe, ingewikkelde nadenken. We hebben een 125 jaar 
oude woning in Groningen gekocht, waar ik straks in mijn 
studeerkamer uren ga zitten lezen en nadenken.  

Hoe kijk je terug aan het einde van je tijd bij Zozijn? 
Met tevredenheid. Zozijn staat er goed voor. Er staat een 
sterk team dat leidinggeeft aan de organisatie, ons vastgoed 
is op orde, we zijn financieel stabiel, de medezeggenschap 
is op orde en cliënten en medewerkers zijn relatief tevreden. 
Natuurlijk hebben we uitdagingen. Die zijn er altijd geweest 
en zullen er altijd blijven. Maar ik durf te zeggen dat we in de 
afgelopen 17 jaar steeds de juiste afslag hebben genomen 
en ik vertrouw erop dat Zozijn dat blijft doen.
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To swim or not to swim
“Nee, niet blij!” Zijn blik staat zorgelijk. Hij draait 
zijn hoofd weg, zijn lange lijf strekt naar achteren 
in de stoelleuning, zo ver mogelijk bij mij vandaan, 
lijkt het. Ik vroeg of hij ook mee gaat zwemmen, 
samen met wat groepsgenoten. Maar hij is resoluut: 
“Niet zwemmen, nee!”

Hij werkt nog maar kort op de dagbesteding, eerst als 
stage vanuit zijn vertrouwde VSO-school en nu sinds 
de zomervakantie vast op de groep. Het is allemaal 
nog nieuw en spannend. Zeker voor deze jonge knul 
met autisme. En zwemmen is nieuw, dus spannend. 
Hij staat op en fladdert wat heen en weer. Ik laat hem 
even. Ik weet inmiddels dat hij wat tijd nodig heeft om 
mijn vraag te verwerken.

Zijn armen en benen lijken niet echt bij hem te horen, 
alsof hij net een groeispurt heeft gehad en nog moet 
wennen aan die ledematen die opeens zo lang zijn. 
Hij huppelt door de ruimte, zijn lange benen zijn in 2 
huppels bij de muur.

Als het eenmaal tijd is en de zwemmers klaarstaan, 
kijk ik hem aan. “Kom, gaan we alleen even kijken.”
Hij denkt een nanoseconde na, staat dan op en loopt 
mee. Eenmaal in de kleedkamers kijkt hij rustig rond. 
Zegt dan nog een keer: “niet zwemmen!” 
“Nee hoor, jij gaat alleen even kijken”, bevestig ik en 
terwijl de rest zich omkleedt, neem ik hem mee naar 
de schuifdeur richting het zwembad. Samen gluren 
we even om het hoekje. Hij kijkt nieuwsgierig rond. Er 
dobberen wat mensen in het warme water, de sfeer is 
relaxed. Dan sluit ik de deur weer. 
 
“Heel goed gedaan jongen, nu is het klaar.” Ik zeg 
dat hij terug mag lopen naar de groep. Dat doet 
hij. Ik ben trots op hem, want al heeft dit alles bij 
elkaar hooguit 5 minuten geduurd, hij heeft toch iets 
overwonnen. En hopelijk is dit een klein opstapje naar 
een nieuwe activiteit. Hij kan het rustig aan doen, hij 
is pas 18 jaar en heeft nog alle tijd van de wereld.

Cherry Barto is ondersteuner bij Dagcentrum
De IJsselvallei en Video Interactiebegeleider
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Dansen onder de 
sterrenhemel, losgaan op de 
discoknallers en meezingen 
met mash-ups. Even een 
frietje meepakkken of 
genieten van zoete wafels. 
En dan weer door: lekker 
de karaoke caravan in, je 
uitdossen voor de fotobooth 
of even uitblazen bij het 
kampvuur. 

We vierden 75+1 jaar 
Zozijn grootser dan groots. 
Nagenieten kan met 
de foto’s of scan de 
QR-code voor de 
aftermovie. 

We See You Again
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‘Ik doe niets op 
de automatische 
piloot’

ij Zozijn werken zo’n 3.000 collega's, waarvan 

de meesten ander werk doen dan jij. Wie zijn 

ze, wat drijft ze en hoe ziet hun dag eruit? Dat lees 

je in deze rubriek. Dit keer: muziekagoog Joost 

Voorberg. 

B

Mijn werk bij Zozijn

Wat geeft energie in je werk?
Als ik zie dat mijn muziek effect heeft op cliënten. Dat kan 
groot zijn of klein. Klappen, een woord meezingen, een 
glimlach of een beweging. Of dat iemand rustiger wordt en 
een ontspannen houding krijgt. Je moet ook dienstbaar zijn. 
Soms heb ik iets voorbereid, maar gaat het helemaal anders. 
Ook een groot ego kan je in dit werk niet gebruiken. Het zijn 
niet de meest hoogdravende liedjes die ik speel, en soms 
zing ik vijf minuten achter elkaar hetzelfde kinderliedje als 
ik zie dat een cliënt daar blij van wordt. Als kind droomde ik 
van een concertzaal vol mensen. Nu blijk ik mijn voldoening 
te halen uit het bijzondere podium dat ik creëer voor deze 
cliënten. 

Joost maakt zelf themagerichte liedjes en videoclips. 
Je kunt ze via de QR-codes zien en beluisteren.

In het kort
Naam: Joost Voorberg
Functie: muziekagoog
Werkt bij Zozijn sinds: 2019

Met wat voor doelgroep werk je?
Ik maak muziek met en voor cliënten van alle leeftijden en 
niveaus, zowel in groepsverband als individueel. Ze doen 
allemaal mee op hun eigen manier. Sommigen klappen, 
zingen, bewegen en musiceren mee. Anderen luisteren alleen 
maar. Op Kindercentrum De Timp bijvoorbeeld heb ik vooral 
te maken met kinderen. Vaak haak ik aan bij een thema 
waar ze mee bezig zijn, bijvoorbeeld de herfst. Ik neem mijn 
gitaar, mobiele piano en kleine muziekinstrumenten mee, 
maar ook bijvoorbeeld boomblaadjes, takken, een pluche 
eekhoorn of dennenappels, waarop ze met een klein stokje 
geluid kunnen maken. Voelen, bewegen, ervaren en met 
elkaar van muziek genieten staan centraal. 

Hoe ziet een gemiddelde werkdag eruit?
Ik rij de hele dag heen en weer van de ene locatie naar de 
andere. Meestal ben ik een half uurtje bezig op een groep 
en een kwartiertje individueel. Natuurlijk heb ik ook contact 
met de betrokken begeleiders. Ze praten me kort bij of er 
bijzonderheden zijn en daar pas ik mijn programma op aan. 
Als ik op een groep ben, zingen en gebaren de begeleiders 
lekker mee. Met dit werk kan je niets op de automatische 
piloot doen, het is continu observeren en inspelen op de 
wensen en stemmingen van de cliënten waarmee je te 
maken hebt. Aan het einde van de dag ben ik meestal blij en 
tevreden, maar ook heel moe! 

Wat moet je in je mars hebben voor deze baan?
Je moet natuurlijk muzikaal zijn. Maar het is ook belangrijk 
dat je cliënten kunt ‘lezen’. Zo is er bijvoorbeeld een cliënt 
die niet kan horen en spreken. Toen ik voor het eerst op 
een pauk ging spelen, liep ze steeds weg. Als ik stopte met 
spelen, keerde ze weer terug en kwam ze vervolgens steeds 
dichterbij om de trillingen van het instrument te voelen. Ik 
doe dat op intuïtie, blijkbaar zit het in me. Soms blijft de 
begeleiding ook even kijken om te zien hoe individuele 
cliënten reageren op muziek. En dat kan heel verrassend zijn. 

Videoclips Zozijn-cd
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Wim
Vanmiddag ga ik op bezoek bij Wim in zijn tijdelijke 
woning, voor een kop thee en een praatje. Onaange-
kondigd, dat wel, maar hij vindt het prima. Ik had 
immers beloofd dat ik langs zou komen. En Wim houdt 
van “afspraak is afspraak”. Hij begint meteen over het 
belangrijkste wat hem dwars zit: hij wil terug naar zijn 
eigen appartement. Liever vandaag dan morgen...

“Weet je waarom je hier nu woont, Wim? Toen je uit het 
ziekenhuis kwam, had je zoveel extra zorg nodig, dat kon 
thuis niet.” Hij knikt, maar heeft zijn tegenargument klaar. 
“Dat weet ik, maar nu is het niet meer nodig. Ik kan alles 
weer. Ik doe de was, ik dek de tafel, ik loop elke dag.” 
Met andere woorden: wat doen jullie nou moeilijk, ik 
wil gewoon terug! Hij kijkt me nadrukkelijk aan: “Die 
andere mensen hier, daar heb ik niks mee. Je kan niet 
met ze converseren.” Het gebruik van dat laatste woord 
zegt alles over het verschil tussen hem en zijn tijdelijke 
medebewoners.

“Dat snap ik, Wim. Jij houdt van een goed gesprek en dat 
lukt hier niet zoals thuis. Maar het kon even niet anders. Als 
de dokter het goed vindt, mag je weer naar huis.” 
Er valt een korte stilte. Wim denkt na.
“Weet je nog hoe het in het ziekenhuis was, Wim?”
“Nee, daar herinner ik me niks van. Ik weet dat ik op de 
intensive care lag, met zo’n slangetje, maar verder niks.”
“Je was echt heel ziek. Eerlijk gezegd heb ik me veel zorgen 
om je gemaakt.” 
Hij kijkt me stralend aan: “Maar God wilde me nog niet 
hebben.”

Dat antwoord had ik niet zien aankomen, maar het ontroert 
me. “Dat heb je mooi gezegd. Jij gelooft dat zo, hè?”
“Ja, dat geloof ik echt.”
“Daar ben ik blij om, dat God je nog niet wilde hebben, 
want dan blijf je dus nog een poosje bij ons.”
“Ja, ik mag nog een poosje blijven.”

Als we een borrel hadden gehad, had ik er op geproost.

Janine Berger werkt als gedragswetenschapper voor de 
regio Salland-De Graafschap en NAH Op Pad.
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ven een appje naar een ouder, een 

telefoontje naar een familielid of een leuk 

berichtje op Facebook. Als begeleider heb je 

waarschijnlijk regelmatig contact met verwanten. 

Maar wat verwachten ze eigenlijk als het gaat om 

de communicatie en hoe kan Zozijn daar beter op 

inspelen? 

Communicatie
met verwanten
onder de loep

Dat onderzocht Tessa van Dijk, student creative business aan 
hogeschool Saxion. Ze sprak voor het onderzoek onder meer 
met 15 verwanten uit verschillende regio’s en de Centrale 
Verwantenraad. Het goede nieuws is: verwanten willen wel 
graag actiever betrokken worden bij Zozijn en ze zouden 
het fi jn vinden om met een vaste regelmaat informatie te 
ontvangen. 

Weten waar je wat vindt
Maar het onderzoek leverde ook de nodige, pittige conclusies 
op. “Verwanten vinden de communicatie nu warrig. Ze weten 
niet goed waar ze informatie kunnen vinden of bij wie ze 
moeten zijn met vragen. En het duurt regelmatig lang voordat 
ze informatie krijgen. Dat merkte ik zelf trouwens ook: als 
ik een mail stuurde, duurde het soms best lang voor ik een 
reactie had. Daar lopen verwanten ook tegenaan”, zegt Tessa. 

Ook bleek uit het onderzoek dat er een veelheid aan 
communicatievormen en afspraken is. “Dat werkt verwarrend. 
De ene woning heeft een eigen Facebook-pagina, de andere 

E

De wirwar aan communicatiekanalen is 
iets waar verwanten tegenaan lopen. 
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gebruikt een app. En de ene keer hoor je iets van 
een coördinerend ondersteuner en dan weer van een 
manager. Een verwant kan dus op veel verschillende manieren 
informatie ontvangen”, vertelt Tessa.

Communicatie in duidelijke taal
Natuurlijk heeft Zozijn de website waar informatie te vinden 
is, maar die wordt volgens Tessa niet vaak bezocht door 
verwanten. “Verwanten geven aan dat ze die te uitgebreid 
en niet gebruiksvriendelijk vinden. Als ze op zoek zijn naar 
informatie, weten ze vaak niet onder welk ‘thema’ iets valt. 
Ook ervaren ze het taalgebruik van Zozijn als ingewikkeld.”

Werk aan de winkel dus. Daarvoor deed de student 
verschillende aanbevelingen. Zo stelt ze voor om de 
communicatielijnen te verduidelijken, waardoor coördinerend 
ondersteuners sneller informatie kunnen delen. Ook adviseert 
Tessa om te snoeien in de wirwar aan accounts op Facebook, 
Instagram en andere platforms. “Er zijn best veel accounts 
zonder duidelijk doel. Hierdoor ontstaat er een overvloed aan 
informatie en dat maakt het juist lastiger voor verwanten om 
iets te vinden.”

Behoefte aan meer onderling contact
Hoe Zozijn verder op een goede manier zou kunnen aansluiten 
bij de informatiebehoeften van cliënten? Met nieuwsbrieven 
op organisatieniveau, regioniveau en woningniveau die met 
een vaste regelmaat worden verstuurd, geeft Tessa aan. 
Op organisatieniveau willen verwanten bijvoorbeeld meer 
weten over beleid, op regioniveau over bouwplannen en 
op woningniveau over personeelswisselingen. Tot slot komt 
uit het onderzoek naar voren dat verwanten graag meer 
onderling contact willen hebben. Dat zou je volgens Tessa 
kunnen faciliteren met informele bijeenkomsten: Zozijn-breed, 
per regio of op de woning. 

‘Herkenbaar’
“De bevindingen zijn herkenbaar voor veel 

verwanten. De bottlenecks zijn duidelijk beschreven 

en er liggen concrete aanbevelingen om daar 

wat aan te doen. We zijn dan ook heel blij met dit 

onderzoek. De meeste verwanten willen graag 

betrokken zijn en weten wat er speelt, zowel in de 

organisatie als op de plek waar je kind, broer of zus 

woont of dagbesteding volgt. Daarin zijn we echt 

afhankelijk van Zozijn, omdat we op afstand staan 

en cliënten vaak zelf niet of slechts beperkt kunnen 

communiceren. Dat maakt goede communicatie 

tussen Zozijn en verwanten ontzettend belangrijk. We 

zouden ook graag zien dat Zozijn onderling contact 

tussen verwanten faciliteert, daar waar behoefte is.”

Centrale Verwantenraad 

‘Werk aan de winkel’
“Het onderzoek van Tessa geeft goede 

aanknopingspunten hoe we de communicatie met 

verwanten kunnen verbeteren. We zijn al bezig met 

de opzet van een verwanten-nieuwsbrief voor heel 

Zozijn, met een optie om regionaal/lokaal nieuws 

toe te voegen. Ook volgt het communicatieteam 

een 1-daagse schrijftraining om bijvoorbeeld 

websiteteksten begrijpelijker te maken. Andere 

aanbevelingen uit het onderzoek kosten meer tijd en 

overleg, bijvoorbeeld hoe we de communicatielijnen 

binnen geheel Zozijn eenduidiger kunnen maken.”

Team Communicatie
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ls vrijwilliger heb je meestal een leuke 

tijd met cliënten. Maar het kan natuurlijk 

ook gebeuren dat iemand verdrietig, bang of 

gespannen is. Tijdens de focustraining leren 

vrijwilligers hoe ze daarmee kunnen omgaan en 

ontdekken ze wat er achter het gedrag van cliënten 

schuil kan gaan. 

A

Zo helpt de 
focustraining je 
als vrijwilliger

‘Het heeft mijn kennis 
weer verdiept’ 
Hannie Boers, vrijwilliger dagbesteding De Fonkel in Holten

“Als gepensioneerd dramadocent was ik bekend met een deel 
van de inhoud van de cursus. Toch heb ik weer nieuwe dingen 
gehoord en geleerd en merkte ik aan de vragen en reacties 
van de andere vrijwilligers dat het heel zinvol was. 

Met name de oefeningen over non-verbale communicatie 
maakten veel los. Waar let je op als je niet met elkaar kunt 
praten? Hoe lees je de lichaamstaal van een ander? En hoe 
geef je je eigen fysieke grenzen aan? Een collega-vrijwilliger, 
die net als ik eens in de twee weken de lunch in De Fonkel 
verzorgt, vertelde bijvoorbeeld dat een cliënt tijdens het 
koken voortdurend om haar heen draaide en op een gegeven 
moment een mes in handen nam. Hoe reageer je dan? En 
wanneer doe je een beroep op een begeleider voor hulp? 

Zelf ervaar ik eigenlijk weinig problemen in de omgang met 
cliënten. De mannen waarmee ik samen in de tuin werk, 
zijn fysiek redelijk goed en kunnen eenvoudige opdrachten 
zelfstandig uitvoeren. Toch was de cursus voor mij de moeite 
waard. Niet alleen omdat het mijn kennis weer heeft verdiept, 
maar ook omdat het een mooie gelegenheid was om collega’s 
te spreken die ik alleen van gezicht kende.”

“Met name de oefeningen 
over non-verbale communi-

catie maakten veel los. Waar 
let je op als je niet met elkaar 

kunt praten? Hoe lees je de 
lichaamstaal van een ander?”

Hannie
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‘Er was veel ruimte voor 
praktische oefeningen’ 
Corina Vinke-Hoekman, vrijwilliger bij dagbesteding De Soos 
in Wilp

“Twee dagen per week werk ik als vrijwilliger bij De Soos. 
Op de duofi ets, samen koffi e drinken, knutselen, een 
wandelingetje maken of zoals laatst een dagje met de cliënten 
mee naar de dierentuin. Toen ik de uitnodiging ontving voor 
de focustraining hoefde ik er niet lang over na te denken. Ik 
loop weliswaar niet specifi ek tegen dingen aan in mijn werk, 
maar ik sta er altijd voor open om nieuwe dingen te leren. 

Ons groepje bestond uit acht vrijwilligers van verschillende 
locaties. Het was leuk om met hen kennis te maken. Te horen 
hoe zij hun werk ervaren, met welke doelgroepen ze werken 
en waar ze tegenaan lopen in het contact met cliënten. Er 
kwam interessante theorie aan de orde over hoe het brein van 
cliënten werkt. 

Ook was er veel ruimte voor praktische oefeningen, 
bijvoorbeeld over het stellen van je eigen grenzen en het 
inschatten van andermans grenzen. Hoe zie je of een cliënt 
iets niet wil, hoe dichtbij mag een cliënt komen en hoe 
communiceer je zulke dingen met cliënten met een ernstig 
verstandelijke beperking? 

Ook heb ik geleerd dat het belangrijk is om goed te 
overleggen met collega’s. Regelmatig te informeren of er 
bijzonderheden zijn en hoe je het beste kan omgaan met 
cliënten die boosheid, verdriet of spanning ervaren. De 
focustraining heeft me niet alleen veel geleerd, ik voelde me 
door de uitnodiging ook echt gezien en serieus genomen als 
vrijwilliger.”

‘Meer zelfvertrouwen in 
contact met cliënten ’
Ria Jansen, trainer/coach Unit Opleiden

“Iedereen die met cliënten werkt, weet dat bij hen de spanning 
soms hoog kan oplopen. Bijvoorbeeld als ze boos zijn, zich 
verdrietig of gespannen voelen of niet lekker in hun vel zitten.  
Met de focustraining leren medewerkers, verwanten én 
vrijwilligers binnen Zozijn hoe ze spanningsgedrag bij cliënten 
kunnen signaleren. En hoe ze zelf rustig kunnen blijven in zo’n 
situatie. In een groep van maximaal vijftien personen is er volop 
gelegenheid om ervaringen uit te wisselen, leer je begrijpen 
welke invloed stress heeft op het brein en worden er praktische 
oefeningen gedaan. De reacties van de vrijwilligers die de 
focustraining hebben gevolgd zijn positief. Ze geven aan dat ze 
zich zekerder en sterker voelen en meer zelfvertrouwen hebben 
in het contact met cliënten.”

Wil jij ook de focus- 
training volgen?
De focustraining voor vrijwilligers duurt drie uur 

en wordt op verschillende locaties gegeven in een 

groep van maximaal vijftien deelnemers. Je kan je 

individueel als vrijwilliger aanmelden, maar ook een 

aandachtsfunctionaris vrijwilligers kan een locatie 

aanmelden. Wil jij meer weten over de focustraining 

of deelnemen aan de training? Neem dan contact 

op met Marjolijn Ober, coördinator vrijwilligerswerk 

Zozijn via vrijwilligerswerk@zozijn.nl.

“Er kwam interessante 
theorie aan de orde 

over hoe het brein van 
cliënten werkt.”

Corina



eb je een ethisch dilemma? Stap dan 

even uit het moment en bekijk het 

probleem vanuit een ander perspectief. Op 14 

november hield het Platform Ethiek en Zingeving 

een studiedag. Toine van den Berg is trainer en 

teamcoach bij Zozijn én betrokken bij het platform. 

H

Ethisch dilemma? 
Je staat er niet 
alleen voor!

 Waarom een studiedag?
We hebben een boeiend vak met soms lastige ethische 
vraagstukken. Hoe je daarmee omgaat, daar kan iedereen 
wel wat hulp bij gebruiken. Het platform is eigenlijk een 
verhoging, een trapje waar je op kunt gaan staan. Om samen 
met anderen uit te zoeken hoe je op de beste manier met de 
ander (de cliënt en je collega), maar ook met jezelf om kunt 
gaan.

Wat waren de belangrijkste thema’s die aan bod kwamen? 
Drie sprekers hebben elk een facet aangeraakt. Matthijs 
Heijstek ging op zoek naar drijfveren. Wat heeft jou bewogen 
om voor dit vak te kiezen. Hij legde mooi uit dat we eigenlijk 
allemaal geestelijk verzorger zijn. Een hand op een schouder, 

troost bieden, luisteren... Kleine dingen, maar ze betekenen 
heel veel. Dat is zingeving ten voeten uit. Zonder dat je dat 
misschien in de gaten hebt. 

Marije van der Linde hield een betoog over ‘Relationeel 
puzzelen’. Als zorgverlener sta je altijd in relatie met je 
zorgvrager. Daarin neem je dus ook iets van jezelf mee. 
De dingen die jij toestaat, maar ook ongeduld of irritaties. 
Wat als situaties niet overeenkomen met jouw normen en 
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Wanneer is de 
volgende studiedag?
Het is de bedoeling om elk jaar een Studiedag Ethiek en 

Zingeving te organiseren. Houd MijnZozijn in de gaten 

zodat je erbij kunt zijn de volgende keer. Heb je een 

vraag op het gebied van ethiek en zingeving, dan kun je 

ook altijd mailen naar ethiekenzingeving@zozijn.nl.
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waarden? Dat betekent dus ook dat dingen kunnen schuren 
en ongemakkelijk kunnen worden.

Angela Prudon liet ons nadenken over de verschillende 
perspectieven van waaruit je naar een cliënt en naar een 
ethische kwestie kunt kijken. Ze daagde ons als zorgverleners 
uit om niet alleen ons eigen standpunt in te nemen, maar 
ook uit te pluizen hoe de cliënt zelf, de familie en de 
maatschappij ernaar zouden kijken. Als je dat lukt, kan je 
betere keuzes maken.  

Welke voorbeelden kwamen aan de orde?
We hadden twee acteurs die de situatie uitspeelden 
waarin een cliënt naar bed wilde met een huisgenoot. De 
zorgverlener vindt daar wel wat van. Is deze huisgenoot wel 
in staat om zichzelf te beschermen tegen het misschien wel 
overheersende gedrag van die huisgenoot. Wat betekent 
naar bed gaan? Kleren aan? Kleren uit? Willen ze seks? 
Of gewoon in bed liggen en knuffelen? We vullen al snel 
dingen in. Daarin neem je jouw eigen normen en waarden 
mee en die kunnen wel eens in de weg staan bij het maken 
van de juiste keuzes. Deze situatie werd uitgespeeld in een 
regietheater die ook af en toe stil werd gezet om vragen te 
kunnen stellen en om steeds weer nieuwe scenes te creëren.

Een ander voorbeeld: een cliënt verzoekt je nadrukkelijk om 
altijd eerst aan te bellen, voordat je zijn woning binnenkomt. 
Maar wat doe je als hij een keer niet reageert op de deurbel? 
Schend je dan de afspraak? Als de bewoner gewoon geen 
zin had om open te doen, zal je op je kop krijgen. Als hij een 
fl auwte heeft, is iedereen blij dat je toch naar binnen bent 
gegaan. Wanneer doe je het goed...

Wat hoorde je terug van de bezoekers?
Dat ze echt gedwongen werden om na te denken over 
hoe ze dingen zelf zouden aanpakken. Maar ook dat een 
zorgverlener vaak zoiets heeft van: ik ben de professional, 
dus ik moet het ook oplossen. We konden elkaar aanreiken 
dat het soms helemaal oké is om even niet te handelen. Dat 
het ook professioneel is om het soms niet te weten en uit te 
reiken naar een ander met de vraag om mee te denken.

Een ander mooi leerpunt vond ikzelf dat confl icten die 
voortkomen uit ethische dilemma’s niet eens altijd zo 
verkeerd zijn. We proberen ze vaak te vermijden, maar we 
moeten er ook niet té bang voor zijn, omdat het in veel 
gevallen ook weer tot iets goeds leidt. 

Al met al was het dus vooral erg inspirerend. We hebben 
een lastig vak, maar ook een heel boeiend vak waarin we van 
betekenis kunnen zijn. Wat ik vooral hoop dat goed is blijven 
hangen, is dat je er niet mee hoeft te blijven zitten als je een 
dilemma hebt. Zet de boel even stil en reik uit naar collega’s, 
dan heb je de helft van de oplossing al te pakken.

PV-agenda
Zin om wat leuks te doen? Dat komt goed uit, want de 
agenda van de personeelsvereniging van Zozijn barst 
weer uit zijn voegen. Met welke activiteit ga jij mee?

Vrienden van Amstel Live
Vrijdag 17 en woensdag 22 
januari in Ahoy Rotterdam

We maken er één groot feest van! 
Inschrijving is inmiddels gesloten.

Barista workshop
6 februari in Doetinchem en 
1 en 8 februari in Deventer

De lekkerste koffi e maak je zelf. 
Hoe? Je leert het in deze workshop. 
Opgeven vóór 1 januari. 

Smaakverkenners
Deventer of Zwolle

Verken de stad met de box van 
Smaakverkenners. Een culinaire
stadstour op eigen gelegenheid,
die je op unieke locaties brengt in Deventer of Zwolle, 
waar je de lekkerste hapjes en drankjes kunt proeven. 
Opgeven vóór 31 maart.

Happen en trappen óf stappen
Op eigen gelegenheid

Hou je van fi etsen of
wandelen? Reserveer dan een bon
voor happen en trappen... óf
stappen! Leuk als groepsactiviteit 
met collega’s. Kies zelf een dag en 
ga met elkaar op een gezellige wandel- of fi etstocht. 
Afgewisseld met een hapje en drankje óf een avondje uit. 
Opgeven vóór 31 maart.

Ladies of Soul
4 april, Ziggo Dome Amsterdam 

Ladies of Soul, bestaande uit 
Trijntje Oosterhuis, Berget Lewis 
en Candy Dulfer, keren terug naar Ziggo Dome! Special 
guests deze avond zijn Sister Sledge, Do, Shirma Rouse, 
Robin S en Giovanca. Opgeven vóór 30 december.

Wat kun je nog meer verwachten in 2025?
• Tasjes maken
• TT Assen op 29 juni
• Bayer Leverkusen
• Bierproeverij in Zutphen, Holten en/of Diepenveen

Meer informatie vind je in de mail van de PV of de 
vrijwilligersnieuwsbrief.
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In de keuken laat Fabian trots hun zelfgemaakte 
receptenboek zien. Maandagavond was het zijn kookbeurt, 
en maakte hij zalm met pasta voor zichzelf en zijn 
medebewoners. De boodschappen haalde hij samen met 
een begeleider bij de supermarkt aan de overkant. Bij het 
koken werd hij ook een beetje geholpen, vertelt hij, maar het 
meeste kan hij inmiddels zelf. 

Sinds de verhuizing van Wooncentrum Ulft twee jaar geleden 
wordt er elke doordeweekse avond door de cliënten 
gekookt, vertelt Emma Liebrand, die als woonondersteuner 
betrokken is bij de werkgroep Voeding. “De verhuizing leek 
ons een goed moment om de kant-en-klaarmaaltijden te 
vervangen door vers, zelfgemaakt avondeten. Op voorhand 
was niet iedere collega even enthousiast. Hebben we hier 
wel tijd voor? Hoe help je cliënten met het bereiden van een 
maaltijd als je zelf niets met koken hebt? En hoort dit wel bij 
ons takenpakket? We zijn het maar gewoon gaan proberen.”

M
Goede afspraken
Na twee jaar zijn niet alleen de cliënten, maar ook de 
collega’s eraan gewend. Dat is mede te danken aan goede 
afspraken die zijn gemaakt, vertelt Emma. “Het is de 
bedoeling dat de cliënten zoveel mogelijk zelf doen. We 
hebben bijvoorbeeld een rooster gemaakt waarop staat 
wie welke dag kookt, de vaatwasser in- en uitruimt en de 
vuilniszakken vervangt. Ook is het voor de cliënten duidelijk 
wat we onder een gezonde maaltijd verstaan en is er een 
map met recepten waaruit de cliënten een maaltijd kiezen. 
Maar ze halen hun kookinspiratie ook gewoon van internet en 
social media.”

Voor Fabian betekent zijn kookbeurt elke maandag een 
bezoekje aan de supermarkt, waar hij samen met een 
begeleider de ingrediënten uitzoekt voor het recept van 
zijn keuze. Teveel kopen? Dat doet hij nooit, want de 
hoeveelheden heeft hij van tevoren precies berekend. 

Samen koken op  
de woning is een goed recept

Fabian kookt met veel plezier voor zijn 
mede-bewoners van Wooncentrum Ulft.

et een versbereide maaltijd maak je veel cliënten gelukkig. Ingewikkeld? Valt reuze mee als 

je gebruikmaakt van recepten en samenwerkt met cliënten, blijkt op Wooncentrum Laan van 

Borgele of in Wooncentrum Ulft. En het is nog eens gezellig ook!
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“Op MijnZozijn staan richtlijnen hoeveel je per persoon 
nodig hebt voor een maaltijd”, vertelt Emma. “Dat hebben 
we vertaald in picto’s, zodat cliënten precies weten hoeveel 
boodschappen ze moeten halen en we geen eten hoeven 
weg te gooien.”

Maaltijd voor 16 bewoners
Ook bij Wooncentrum Laan van Borgele wordt 
gebruikgemaakt van de kookkunsten van cliënten. In de 
grote hoekkeuken van de dagbestedingsruimte wordt 
onder leiding van vrijwilliger Cynthia Stoutenburg elke 
donderdagochtend op de dagbesteding een maaltijd 
voorbereid, die ‘s avonds aan de zestien bewoners wordt 
opgediend. “Van tevoren kies ik een recept uit mijn eigen 
receptenboekje en haal ik op dinsdag met een aantal 
cliënten de benodigde boodschappen. Een uitje op zich! 
Als de bewoners op donderdagochtend rond 9 uur naar 
beneden komen, staan alle potten en pannen al klaar en 
kunnen ze meteen aan de slag. Iedereen krijgt een schort 
voor, doet handschoenen aan en een mondkapje voor. 
De één gaat aan de slag met het braden van vlees of het 
snijden van groenten, de ander krijgt twee aardappels om 
te schillen. Als de maaltijd klaar is, zetten we alles boven in 
de koelkast en wordt het ‘s avonds warm gemaakt en lekker 
opgegeten.”

Lekkere luchtjes
De cliënten genieten enorm van de bezigheden in de 
keuken, heeft Cynthia gemerkt. “Ze kijken ernaar uit dat 
ik kom en hebben zin om mee te doen. Het geeft veel 
gezelligheid: een keuken vol lekkere luchtjes, gezellig met 
elkaar kletsen tijdens de bereiding van het eten. Natuurlijk 
zijn er cliënten die altijd trek hebben en eten wat de pot 
schaft, maar de meeste bewoners genieten ‘s avonds van 
het vers gemaakte eten en vinden het lekkerder dan de 
koelverse maaltijden die ze de overige dagen op hun bord 
krijgen. Laatst zei een cliënt nog tegen me: ik verheug me 
elke week op het eten van jou!”

De bereiding van een maaltijd met deze intensieve cliënten 
vraagt de nodige aandacht en 
tijd, weet Cynthia uit ervaring. 
“Die tijd is er simpelweg 
niet altijd. Hier koken we 
op donderdag bij wijze van 
dagbestedingsactiviteit en ook 
in het weekend wordt er vers 
gekookt. De rest van de week 
wordt uitgeweken naar koelverse 
maaltijden. Ik begrijp heel goed 
dat er hier niet dagelijks gekookt 
wordt. Maar daarom vind ik het 
wél extra leuk dat ik hieraan 
als vrijwilliger mijn steentje kan 
bijdragen.”
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Ook zelf koken?
Sinds kort heeft Zozijn een eigen receptenmap 

met bijna 40 gevarieerde en eenvoudige recepten, 

samengesteld door diëtisten van Zozijn. Er 

is voor ieder wat wils: vegetarische, kip- en 

vleesgerechten en maaltijdsoepen. De komende 

weken worden de mappen bij een groot aantal 

woningen bezorgd. Willen jullie er ook één op 

jouw locatie? Stuur dan een mail naar werkenzo@

zozijn.nl. Veel kookplezier! 

Liever online bekijken? Zoek dan op MijnZozijn op 
het Zozijnplein naar Koken op de woning.

Vrijwilliger Cynthia Stoutenburg (links) kookt 
elke donderdag met cliënten in Deventer.

wordt uitgeweken naar koelverse 
maaltijden. Ik begrijp heel goed 
dat er hier niet dagelijks gekookt 

Ook zelf koken?
Sinds kort heeft Zozijn een eigen receptenmap 

met bijna 40 gevarieerde en eenvoudige recepten, 

samengesteld door diëtisten van Zozijn. Er 

is voor ieder wat wils: vegetarische, kip- en 

vleesgerechten en maaltijdsoepen. De komende 

weken worden de mappen bij een groot aantal 

woningen bezorgd. Willen jullie er ook één op 

jouw locatie? Stuur dan een mail naar werkenzo@

zozijn.nl. Veel kookplezier! 

Liever online bekijken? Zoek dan op MijnZozijn op 
het Zozijnplein naar Koken op de woning.
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Het promotieteam bestaat uit zo’n tien ondersteuners en 
begeleiders, afkomstig uit alle regio’s en sectoren. Ze zijn 
bijvoorbeeld aanwezig bij de jobcafés die Zozijn organiseert 
en gaan mee naar loopbaanevenementen zoals het Nurse 
Festival of Talententuin Achterhoek. Ook vertellen ze bij 
mbo- en hbo-instellingen over hun werk bij Zozijn. 
“Ik werk zo’n zes jaar bij Zozijn en ben in dit werk gerold via 
een vriendin. Ik had eigenlijk geen goed beeld van wat het 
inhoudt om mensen met een beperking te ondersteunen. 
Na een paar dagen besefte ik: wat is het prachtig om er te 
mogen zijn voor deze mensen. Dat enthousiasme wil ik graag 
overdragen op anderen”, vertelt Emy Vranken.

Vooroordelen weerleggen
In het dagelijks leven is ze begeleider op de Boterfabriek 
in Zutphen. Op evenementen vertelt ze bijvoorbeeld 
hoe een gemiddelde werkdag er voor haar uitziet en met 
welke cliënten ze werkt. Juist de praktijkverhalen zijn heel 
belangrijk, geeft recruiter Bernice Verwer aan. “Mensen 
hebben vaak een vertekend beeld van ons werk, zeker 

oe zorg je dat meer mensen ontdekken 

hoe mooi, veelzijdig en uitdagend het 

is om in de gehandicaptensector te werken? Het 

promotieteam en de ambassadeurs van Zozijn 

geven daar elk op hun eigen manier invulling aan. 

H

jongeren. Dit komt mede door tv-programma’s zoals 
bijvoorbeeld die van Johnny de Mol. Aan ons de uitdaging 
om ze te laten zien hoe interessant en veelzijdig ons vak is. 
Persoonlijke verhalen helpen daar enorm bij.”

Levende voorbeelden
De leden van het promotieteam doen het werk naast 
hun gewone baan. Voor Kim de Groote is dat haar werk 
als coördinator Vrije Tijd bij Zozijn. “Ik vind het leuk om 
verschillende dingen te doen in mijn werk, ben ook een 
aantal keer geswitcht van functie binnen Zozijn. Daar vertel 
ik over. Ik ben een mooi voorbeeld van het feit dat je hier 
steeds ontwikkelmogelijkheden hebt en dat dit werk een 
levenlang uitdagend kan zijn. Ik hoop dat mijn verhalen 
eraan bijdragen dat we in deze krappe arbeidsmarkt genoeg 
nieuwe collega’s kunnen vinden.”
De leden van het promotieteam zitten samen in een 
appgroep. Onderling wordt afgestemd wie er naar welk 
evenement gaat. Gemiddeld gaat het op jaarbasis om zo’n 
2 tot 3 evenementen per teamlid. De teamleden helpen ook 
online mee om Zozijn op de kaart te zetten, bijvoorbeeld 
door vacatures te delen die lastig in te vullen zijn. 

Ambassadeurs van het vak
Zozijn heeft naast een promotieteam ook drie offi ciële 
ambassadeurs. Hun taak is breder. Waar het promotieteam 
zich concreet richt op het ondersteunen van werving en 
recruitment voor nieuwe medewerkers van Zozijn, houden de 
ambassadeurs zich bezig met de promotie van het werk in de 
gehandicaptenzorg in het algemeen. 

Emy (links) en Figen Kinaci in actie voor het 
promotieteam op een loopbaanevenement.

Deze collega’s 
zetten ons 
werk op de 
kaart!

Kim: “Mijn loopbaan is een mooi voorbeeld 
dat Zozijn een levenlang uitdagend kan zijn.”
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Volgens Angelien Everse (ondersteuner op de Walnotenhof 
in Bathmen) is er nog veel te weinig aandacht voor 
de verstandelijk gehandicaptenzorg. “In het nieuws 
horen  we non-stop over tekorten in de ouderenzorg en 
de ziekenhuizen. Maar waar blijft de aandacht voor de 
gehandicaptenzorg? Kinderen en jongeren komen ook 
nauwelijks in aanraking met onze prachtige doelgroep. 
Onbekend maakt onbemind en daar wil ik graag verandering 
in brengen. Bijvoorbeeld door in overleg met het team 
Leren & Ontwikkelen voorlichting te geven op basisscholen 
en middelbare scholen en mijn liefde voor het vak over 
te dragen, zodat uiteindelijk meer jongeren de keus 
maken voor de gehandicaptenzorg.” Iedere ambassadeur 
kiest een eigen speerpunt. Annelie Tempelmans Plat is 
nachtdienstcoördinator op De Leest in Zutphen, waar 
cliënten met NAH wonen. Zij richt zich als ambassadeur 
in opleiding op het vergroten van aandacht voor de 
nachtzorg. “Dat is nog een beetje een ondergeschoven 
kindje, terwijl cliënten een derde van hun leven slapen en 
slaap een enorme invloed heeft op de kwaliteit van leven 
van cliënten. Ik richt me daarom ook op collega’s en andere 
zorgprofessionals.”

Pitchen en verbinden
De ambassadeurs volgden een leergang van de 
branchevereniging. Daarin kregen ze onder meer 
training om zichzelf te presenteren, te netwerken, te 
lobbyen en social media effectief in te zetten. Ook 
was er veel ruimte om kennis en ervaringen over het 
ambassadeurschap uit te wisselen met collega’s van andere 
gehandicaptenzorgorganisaties. In totaal heeft de branche 
nu zo’n 35 ambassadeurs.  
Als ambassadeur ben je onder meer een verbinder, geeft 
Linda Buiting (innovatiemedewerker Zorglab) aan. “Toen 
ik nog op een woning in Lochem werkte, stapte de kermis 
in het dorp bijvoorbeeld over op een nieuw betaalsysteem 
zonder contant geld. Voor onze cliënten was dat heftig, zij 
durfden niet meer naar de kermis te gaan. Wij hebben toen 
de organisatie uitgenodigd op de woning. Zij konden uitleg 
geven, wij iets meer vertellen over onze cliënten en wat de 
kermis voor hen betekent. Over die verbinding plaatste ik 
dan weer een post op social media. Het delen van zulke 
mooie momenten is mijn speerpunt.”

Input voor beleid
De ambassadeurs zijn als ervaringsdeskundigen ook een 
aanspreekpunt en sparringpartner voor bijvoorbeeld het 
ministerie van VWS. “Laatst hadden we bijvoorbeeld een 
bijeenkomst waarin het ging over intimiteit en seksualiteit”, 
vertelt Linda. “De ervaringen die wij delen, worden 
meegenomen bij het schrijven van nieuw beleid. En als 
ambassadeurs werkten we bijvoorbeeld ook mee aan een 
video van de beroepsvereniging over verschillende beroepen 
in de maatschappelijke zorg.” De drie ambassadeurs van 
Zozijn zoeken nog een beetje naar hun plek binnen Zozijn. 
De afgelopen tijd heeft er veel afstemming plaatsgevonden, 
bijvoorbeeld met het communicatieteam en het team Leren 
& Ontwikkelen. De komende tijd willen ze nog meer naar 
buiten gaan treden.

Linda

Annelie

Angelien

Zelf iets doen?
Team Leren & Ontwikkelen heeft een training 
waarin je leert hoe je op bijvoorbeeld 
een verjaardagsfeestje of op social media 
vertelt over je werk. Zoek naar ‘Training 
ambassadeurschap bij Zozijn’

Ambassadeurs 
gehandicaptenzorg
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“Toen ik in de jaren negentig bij 
Zozijn kwam werken, dacht ik dat 
het tijdelijk zou zijn. Mijn vrouw 
en ik hebben een melkveebedrijf 
en door het melkquotum moest 
ik noodgedwongen buiten de 
deur gaan werken. Die noodzaak 
verdween, maar als je eenmaal op 
de bus rijdt, dan kun je niet meer 
stoppen. Inmiddels heb ik een 
bedrijfsopvolger en ben ik thuis 
steeds minder nodig. En na 27 jaar 
werk ik hier nog steeds met heel 
veel plezier.”

“Tim ontmoette ik zo’n twintig jaar 
geleden. Zijn begeleidster Cecile 
vroeg of ik hem wilde meenemen 
in de bus. Hij was op de groep niet 
te handhaven. En vloog hij in het 

begin nog alle kanten op, nu kan 
ik hem met mijn ogen sturen. Tim 
heeft het 18q deletie syndroom en 
kan niet praten, maar we hebben 
samen een soort gebarentaal 
ontwikkeld waardoor we elkaar 
perfect begrijpen. Het is een hele 
lieve toegankelijke jongen, die 
helemaal blij wordt als hij weer 
mee mag in de bus. Als hij me ziet, 
vliegt hij op me af.”

“In de loop der jaren hebben 
we elkaar ook naast mijn werk 
ontmoet. Zo is Tim wel eens op het 
melkveebedrijf geweest, de foto’s 
hangen op zijn kamer. En andersom 
nodigde zijn moeder ons jarenlang 
uit voor een barbecue. Dat zijn 
mooie herinneringen.”

Deel jouw tips!
Heb je opmerkingen of ideeën 
voor onderwerpen? Bel of mail met 
Margreeth Maarsingh: 06 - 15 43 21 57
of margreeth.maarsingh@zozijn.nl of 
neem contact op met een van de andere 
redactieleden.

Redactie

ZO!
Deel jouw tips!
Heb je opmerkingen of ideeën 
voor onderwerpen? Bel of mail met 
Margreeth Maarsingh: 06 - 15 43 21 57
of margreeth.maarsingh@zozijn.nl of 
neem contact op met een van de andere 
redactieleden.

Redactie

ZOZO!!

Saskia Waagmeester
Communicatieadviseur 
saskia.waagmeester@zozijn.nl

Marlon Reuvers
Teamleider Zozijn School
m.reuvers@zozijn.nl

Margreeth Maarsingh
Communicatieadviseur 
margreeth.maarsingh@zozijn.nl

Nienke Nieboer
P&O-medewerker
nienke.nieboer@zozijn.nl

Amber Hall
Coördinerend ondersteuner in 
Holten
amber.hall@zozijn.nl

Diane Onnink
Secretaris Raad van Bestuur 
en Manager Bestuursbureau
d.onnink@zozijn.nl

Teksten en productie

Rick Borkent, Bert Hiemstra, 
Jasmijn Hiemstra, 
Marlous Brand
www.hiemstramedia.nl

Voor medewerkers die gedetacheerd zijn bij Zozijn en/of 

werken als zzp’er ligt een exemplaar van deze krant klaar bij 

de receptie in Wilp. De ZO! verschijnt 4x per jaar. 

Oplage 3.500.

‘Hij kan niet praten, maar 
we begrijpen elkaar’

ommige cliënten hebben een speciaal plekje in je 

hart. Of blijven je je leven lang bij. Zozijn-collega’s 

vertellen over die ene cliënt. Dit keer: Alfons Alferink. Hij is 

logistiek medewerker bij Zozijn en is onder meer actief in het 

cliëntenvervoer. Tim Brand rijdt al twintig jaar met hem mee.

S

Die ene cliënt

Ine de Laak
Werkondersteuner bij atelier 
Eigen Stijl
ine.delaak@zozijn.nll

Klein geluk
Ken jij een collega die kan toveren met tijd? 

Bij wie het altijd lukt om iets leuks te doen 

met cliënten, hoe druk het ook is? Voor een 

nieuwe rubriek in de ZO! zijn we op zoek 

naar ‘meesters in kleine geluksmomenten’. 

Je kunt de redactie tippen met een mail naar 
margreeth.maarsingh@zozijn.nl. Bedankt!


